

بيان صحفي

رام الله آرت فير بنسخته الرابعة تحت عنوان "أصوات الصمود" بمشاركة 35 فنانًا وأكثر من 100 عمل فنيّ في غاليري زاوية

رام الله – 31 نوفمبر/تشرين الثاني 2024: تحت عنوان "أصوات الصمود"، تنطلق النسخة الرابعة من معرض رام الله آرت فير يوم السبت الموافق 7 ديسمبر/كانون الأول 2024، وتستمر حتى 18 يناير/كانون الثاني 2025. يسلط المعرض الضوء على أعمال 35 فنانًا فلسطينيًا يقدمون أكثر من 100 عمل فني يعكسون من خلالها روح الصمود والنضال الفلسطيني في مواجهة التحديات الراهنة.

يقدم المعرض هذا العام نافذة واسعة لاستكشاف موضوعات جوهرية مثل التهجير، الهوية، والارتباط الوثيق بالأرض. وفي وقت يتأرجح فيه الفلسطينيون بين ألم الحاضر وتحديات المستقبل، يأتي المعرض ليكون شهادة حيّة على النضال الفلسطيني المستمر وتجسيدًا حيًا للصمود الذي أصبح جزءًا من حياة الفلسطينيين اليومية.

يهدف "رام الله آرت فير" إلى تمكين الفنانين والمواهب الشابة إلى جانب الفنانين المخضرمين، من خلال خلق منصة قوية لعرض إبداعاتهم، وتحفيز المقتنين على اقتناء أعمالهم القيمة بأسعار معقولة، في خطوة لدعم الفن الفلسطيني وتعزيز استدامته. كما يخصص مساحة لعرض أعمال ستة فنانين من غزة، فقدوا مراسمهم وأعمالهم الفنية نتيجة القصف والتدمير، ليعيد من خلال هذه المساحة إحياء أصواتهم الفنية وسط الدمار.

يتميز معرض هذا العام بثلاثة أقسام رئيسية:

- **التصوير الفوتوغرافي:** ويضم أعمال أحمد سلامة، رهاف بطنجي، ويقين يمانى.
- **الفن المعاصر:** مجموعة متنوعة من أعمال علاء البابا، العزيز عاطف، أيمن عيسى، بشار الحروب، بشار خلف، بشير فنقر، حسني رضوان، جاسم شومان، كريم أبو شقرة، خالد حوراني، مهدي براغيثي، محمود الحاج، ميسرة بارود، مالك أبو سلامة، محمد أبو سل، محمد حرب، محمد جحا، محمد خليل، منذر جوابرة، رائد عيسى، رهاف حاج علي، رنا سمارة، صلاح فروخ، سكيانة صلاح الدين، ويزن أبو سلامة.

- أعمال نادرة: لفنانين فلسطينيين أيقونيين، وهم: فتحي غبن، إسماعيل شموط، مصطفى الحلاج، نبيل عناني، سليمان منصور، تيسير بركات، وفيرا تماري.

يدعو المعرض محبي الفن، المقتنين، والمؤسسات الثقافية إلى الانضمام لهذه التجربة المميزة، التي تجسد روح الفن الفلسطيني وتعكس واقع الصمود للشعب الفلسطيني أينما وجد.

للتواصل:

عبد الرحمن زبون، علاقات عامة وإعلام

00972569171634



غاليري زاوية
ZAWYEH GALLERY

7A President Circle, Albireh
Ramallah, Palestine
+972 599 150049 | +970 2 2426486
yhussein@zawyeh.net
www.zawyeh.net

Press Release

35 artists participate in the 4th edition of Ramallah Art Fair “Voices of Resilience” next week with over 100 artworks

The Art Fair kicks off on Saturday 7 Dec and continues until 18 Jan at Zawyeh Gallery in Ramallah.

Ramallah – November 30, 2024: Following the tremendous success of its previous editions, the fourth edition of Ramallah Art Fair (RAF), titled “Voices of Resilience” will open on Saturday, December 7, 2024, and run until January 18, 2025, at Zawyeh Gallery in Ramallah. The exhibition highlights the works of 35 Palestinian artists presenting over 100 artworks, reflecting the spirit of Palestinian resilience in the face of the ongoing genocide in Gaza.

This year’s exhibition offers a broad platform to explore key themes such as displacement, identity, and the deep connection to the land, at a time when Palestinians navigate the pain of the present and the uncertainties of the future. The exhibition stands as a living testimony to the ongoing Palestinian struggle and a vivid expression of the resilience embedded in Palestinians’ daily lives.

RAF aims to empower young talents alongside established artists by providing a robust platform to showcase their creativity. RAF also encourages collectors to acquire valuable artworks at affordable prices, thus supporting and sustaining Palestinian art, especially in these critical times. Additionally, the exhibition this year dedicates space to showcase the works of six artists from Gaza, who lost their studios and artworks over the past year. Through this, RAF contributes to reviving their artistic voices amidst the ruins.

This year’s edition will feature three distinct sections:

- **Photography:** Featuring works by Ahmad Salameh, Rehaf Batniji, and Yaqeen Yamani.
- **Contemporary art:** A diverse collection of works by Alaa Albaba, Alaziz Atef, Ayman Essa, Bashar Alhroub, Bashar Khalaf, Bashir Qonqar, Hosni Radwan, Jasem Shuman, Karim Abu Shakra, Khaled Hourani, Mahdi Baraghithi, Mahmoud Alhaj, Maisara Baroud, Malik Abu Salameh, Mohamed Abusal, Mohamed Harb, Mohamed Joha, Mohamed Khalil, Monther

Jawabreh, Raed Issa, Rahaf Haj Ali, Rana Samara, Salah Al-Froukh, Sukaina Salaheddin, and Yazan Abu Salameh.

- **Rare** artworks: Showcasing iconic Palestinian artists including Fathi Ghaben, Ismail Shammout, Mustafa Al-Hallaj, Nabil Anani, Sliman Mansour, Tayseer Barakat, and Vera Tamari.

The exhibition invites art enthusiasts, collectors, and cultural institutions to join this exceptional experience, which embodies the spirit of Palestinian art and reflects the reality of resilience for Palestinians everywhere.

For Inquiries:

Abed Zboun
PR & Communications
Zawyeh Gallery, Ramallah
00972569171634



7A President Circle, Albireh
Ramallah, Palestine
+972 599 150049 | +970 2 2426486
yhussein@zawyeh.net
www.zawyeh.net